

អត្ថាធិប្បាយ៖

បញ្ឈប់ជាបណ្តោះអាសន្នការធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ភាពត្រឹមត្រូវ និងសេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា បានចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍ តបទៅនឹងសេចក្តី ថ្លែងការណ៍មួយរបស់គណបក្សក្លែងទៀន ចុះថ្ងៃទី១៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ដែលខ្លឹមសារនៃសេចក្តីថ្លែងការណ៍នោះ បានធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់ភាពត្រឹមត្រូវ កិត្តិយស និងសេចក្តី



ថ្លែងរបស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ដែលជាគណបក្សកំពុងកាន់អំណាច។ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា បានបញ្ជាក់អះអាងថា ពុំអាចទទួលយកបានដាច់ខាតនូវការប្រមាថ កាតព្វកិច្ច និងការចោទប្រកាន់ទាំងបំពានពីសំណាក់គណបក្សក្លែងទៀន ហើយគណបក្សនឹងធ្វើអ្វីៗទាំងអស់ តាមច្បាប់ដើម្បីការពារខ្លួនមិនឱ្យគេរំលោភបំពានបានឡើយ។

គួរបញ្ជាក់ថា កាលពីថ្ងៃទី១៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ គណបក្សក្លែងទៀនបានចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍ ដោយបានចោទប្រកាន់ទាំងបំពានជុំវិញករណី ថាច់ សេដ្ឋា អនុប្រធានគណបក្សក្លែងទៀន ដែលត្រូវបានសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួន ដោយចាត់ទុកថា នោះគឺជាការគាបសង្កត់ពីគណបក្សកាន់អំណាច អ្នកមានអំណាច ជាការគំរាមគំហែងនិងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញផ្នែកនយោបាយពីគណបក្សកាន់អំណាច។ តាមពិតករណី ថាច់ សេដ្ឋា គឺជារឿងផ្ទាល់ខ្លួនសុទ្ធសាធ មិនមែនជារឿងនយោបាយ និងមិនមែនជារឿងរបស់គណបក្សនយោបាយឡើយ។ យោងតាមដំណើររឿងនោះ គឺសមត្ថកិច្ចបានចាប់ខ្លួនលោក ថាច់ សេដ្ឋា អនុប្រធានគណបក្សក្លែងទៀន តាមដីការបង្គាប់ឱ្យនាំខ្លួនរបស់ចៅក្រមស៊ើបសួរសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ លេខ៣៨ «ឈ១» ព្រ.ទ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣។ យោងតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់អ្នកនាំពាក្យនៃអយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ បានបញ្ជាក់ថា ការចាប់ខ្លួនលោក ថាច់ សេដ្ឋា ពាក់ព័ន្ធនឹងការចោទ «ចេញសែកដោយគ្មានសាច់ប្រាក់ចំនួន ៥ សន្លឹក»ទៅតាមបណ្តឹងរបស់ក្រុមហ៊ុន វិន ឆាយ ផនសប កាលពីថ្ងៃទី ២៦ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០១៩ ។ នៅក្នុងដំណាក់កាលស៊ើបសួរជនត្រូវចោទឈ្មោះ ថាច់ សេដ្ឋា ខកខានមិនបានចូលខ្លួនបំភ្លឺតាមដីកាបង្គាប់ឱ្យចូលខ្លួនចំនួន ២ លើករបស់ចៅក្រមស៊ើបសួរចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២១ និងដីកាបង្គាប់ឱ្យចូលខ្លួនចុះថ្ងៃទី២២ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ដោយពុំមានមូលហេតុ។ ដូច្នោះ ករណីរបស់ ថាច់ សេដ្ឋា គឺជារឿងផ្លូវច្បាប់សុទ្ធសាធ ដែលស្ថិតនៅក្នុងនីតិវិធីរបស់តុលាការហើយមិនមែនជារឿងនយោបាយ ឬអាស្រ័យដោយការគំរាមគំហែង ដូចដែលគណបក្សក្លែងទៀន បានប្រឌិតនៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍នោះឡើយ ។

គ្មានអ្វីដែលគួរឱ្យសង្ស័យទេថា រឿងរាល់ការបោះឆ្នោតម្តងៗទាំងការបោះឆ្នោតថ្នាក់ជាតិ និងការបោះឆ្នោតថ្នាក់ក្រោមជាតិ ពួកប្រឆាំងជាគណបក្សក្លែង ជាអង្គការសង្គមស៊ីវិលក្លែង ជាបុគ្គលក្លែង តែងតែលេងល្បែងនេះ ជារៀបរៀងនយោបាយមួយ។ ស្ថិតនៅក្នុងសេណារ៉ូមួយច្បាស់លាស់ ពួកប្រឆាំងបានធ្វើសកម្មភាពរំលោភបំពានច្បាប់ទាំង

កំពេលក្នុងគោលបំណងឲ្យសមត្ថកិច្ចចាប់ខ្លួន។ ប្រសិនបើអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចមិនអនុវត្តវិធានការច្បាប់ទេនោះ ពួកគេនឹងធ្វើសកម្មភាពបំពានវិធានខ្លាំងបង្កឲ្យទៅជាចលាចលសង្គម។ ផ្ទុយទៅវិញបើអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចអនុវត្តវិធានការច្បាប់ ពួកគេនឹងធ្វើការចោទប្រកាន់ថា ជាការរំលោភបំពាន ជាការគំរាមកំហែង រំលោភទៅលើសិទ្ធិសេរីភាពរបស់ពួកគេទៅវិញ។ ពួកគេបានសម្តែងធ្វើជាតួកម្សត់ ព្រាត់ប្រាស់ បោកបន្លំសាធារណមតិ ហើយប្រសិនបើចាញ់ឆ្នោត នោះគេនឹងលើកឡើងថា អាស្រ័យដោយគណបក្សកាន់អំណាចជាក់ការគាបសង្កត់គំរាមកំហែងទៅលើគណបក្សប្រឆាំង មិនឲ្យធ្វើសកម្មភាពទូលំទូលាយ។ នេះយើងមិនទាន់និយាយទៅដល់ការចោទទាំងបំពានថា គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាឈ្នះឆ្នោត ដោយការលួចបន្លំសន្លឹកឆ្នោតផង។ ទាក់ទិនទៅនឹងការចោទប្រកាន់អំពីការលួចបន្លំសន្លឹកឆ្នោតនេះ កាលពីថ្ងៃទី២៩ ខែកញ្ញា តុលាការរាជធានីភ្នំពេញ បានបើកសវនាការសួរដេញដោលលើជនជាប់ចោទ សុន ឆ័យ អនុប្រធានគណបក្សក្លើងទៀន ក្នុងសំណុំរឿងបរិហារកេរ្តិ៍ ពាក់ព័ន្ធនឹងការចោទថា «មានការលួចបន្លំសន្លឹកឆ្នោត» ដែលប្តឹងដោយ គ.ជ.ប. និងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ។ នៅថ្ងៃទី៧ ខែតុលា សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ បានប្រកាសសាលក្រមលើសំណុំរឿងបរិហារកេរ្តិ៍ជាសាធារណៈទាំងពីររបស់លោក សុន ឆ័យ អនុប្រធានគណបក្សក្លើងទៀន ដោយត្រូវប្តឹងដោយ គ.ជ.ប. និងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា។ ចំពោះបណ្តឹងរបស់ គ.ជ.ប. សាលក្រមបានសម្រេចផ្តន្ទាទោសលើឈ្មោះ សុន ឆ័យ ពិន័យជាប្រាក់ចំនួន ៩លានរៀល ពីបទបរិហារកេរ្តិ៍ជាសាធារណៈ។ ចំណែកបណ្តឹងរបស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា តុលាការសម្រេចផ្តន្ទាទោសឈ្មោះ សុន ឆ័យ ពិន័យជាប្រាក់ ៨លានរៀល ពីបទបរិហារកេរ្តិ៍ជាសាធារណៈ ។ សាលក្រមរបស់តុលាការបង្គាប់ឲ្យឈ្មោះ សុន ឆ័យ សងដីដីចិត្តឲ្យដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ចំនួន ៣.០០០លានរៀល ។

គ្រប់ការបោះឆ្នោតនៃអាណត្តិនីមួយៗ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា តាំងពីថ្នាក់ដឹកនាំជាន់ខ្ពស់រហូតមកដល់



តាមរយៈសេចក្តីថ្លែងការណ៍ថ្ងៃទី១៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ របស់គណបក្សក្លើងទៀន បានធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ដែលជាគណបក្សកំពុងកាន់អំណាចនៅកម្ពុជា។ ក្នុងលិខិតណេះ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍ដូចតទៅ៖

១- ក្នុងនាមជាគណបក្សកាន់អំណាចដោយស្របច្បាប់តាមលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យសេរី ពហុបក្ស គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា បានគោរពយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់ទូរថ្លៃមុខឲ្យព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា គោលការណ៍លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ និងច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីគ្រប់គ្រងដឹកនាំប្រទេស ដែលធ្វើឲ្យប្រជាជនទូទៅមានសិទ្ធិសេរីភាពគ្រប់រូបយ៉ាង មានសុខសន្តិភាព សុវត្ថិភាព និងទទួលបានមុខ្នួតស្រាប់គ្នាពីការរីកចម្រើនរបស់ប្រទេសជាតិ។

២- គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ពុំអាចទទួលបានជោគជ័យនៃការប្រឡងប្រជែងគ្នា និងការចោទប្រកាន់ទាំងបំពានរបស់គណបក្សក្លើងទៀន។ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជានឹងធ្វើវិធីទាំងអស់តាមច្បាប់ ដើម្បីការពារខ្លួនមិនឲ្យរងការរំលោភបំពានបានឡើយ។

៣- គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា គាំទ្រពេញទំហឹងដល់តំណែងការប្រឆាំងរដ្ឋាភិបាល និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ច ចំពោះគ្រប់បុគ្គលបានប្រព្រឹត្តល្មើសច្បាប់ ដែលត្រូវតែទទួលទោសទណ្ឌតាមការកំណត់ដៃច្បាប់ ដែលគ្រប់ប្រទេសនៅក្នុងពិភពលោកក៏អនុវត្តដូចគ្នានេះដែរ។

៤- គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ចូលរួមយ៉ាងសកម្មជាមួយបណ្តាគណបក្សនយោបាយ និងគ្រប់រដ្ឋប្បវេណីសង្គម ដើម្បីពង្រឹងវិបាកសន្តិភាពនយោបាយឲ្យបានល្អប្រសើរដល់គុណ ដល់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសជាតិ។

ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ១៣ ពិសាខ ខែបុស្ស ឆ្នាំឃ្លា ព្រធាស័ក ៧៧២២
 រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣
 គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា



សមាជិកធម្មតា តែងតែរងគ្រោះជានិច្ច ដោយការវាយប្រហារ និងរំលោភបំពាន ពីសំណាក់គណបក្សប្រឆាំង។ ប៉ុន្តែដើម្បីភាពសុខសាន្ត និងភាពសុខុមរមនានៃសង្គមជាតិ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា តែងតែប្រកាន់យកនូវធម៌ខន្តី ភាពអត់ធ្មត់ មិនធ្វើការតបតម្កើឡើយ។ ប៉ុន្តែគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ក៏មិនអាចអត់ធ្មត់តទៅទៀតនៅពេលដែលការជេរប្រមាថ កាត់ទានរបស់បក្សប្រឆាំងកាន់តែឆ្លើនឡើងៗ ពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃពីមួយអាណត្តិទៅមួយអាណត្តិ។ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាមិនអាចទទួលយកនូវការចោទប្រកាន់ ដែលគ្មានមូលដ្ឋាននេះបានឡើយ។ ដើម្បីការពារនូវសេចក្តីថ្លៃថ្នូរ និងភាពស្អាតស្អំរបស់ខ្លួន គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា នៅសល់ជម្រើសល្អតែមួយគត់នោះគឺ ការប្រើប្រាស់សិទ្ធិ ដើម្បីចាត់វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់ ប្រឆាំងរាល់ឧបាយកលរុករាន ដែលធ្វើការវាយប្រហារមកលើគណបក្ស និងថ្នាក់ដឹកនាំគណបក្ស ព្រមទាំងអ្នកគាំទ្រ និងសកម្មភាពគណបក្សផងដែរ។ ជាការពិតណាស់ថា ប្រជាជនកម្ពុជាគ្រប់ៗរូប មានសិទ្ធិស្មើៗគ្នាចំពោះមុខច្បាប់ ប៉ុន្តែគ្មាននរណាម្នាក់អាចប្រើប្រាស់សិទ្ធិរបស់ខ្លួនរំលោភទៅ

ជនកម្ពុជាគ្រប់ៗរូប មានសិទ្ធិស្មើៗគ្នាចំពោះមុខច្បាប់ ប៉ុន្តែគ្មាននរណាម្នាក់អាចប្រើប្រាស់សិទ្ធិរបស់ខ្លួនរំលោភទៅ

លើសិទ្ធិរបស់អ្នកដទៃបានឡើយ។ ក្នុងន័យនេះ គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា គាំទ្រពេញទំហឹងរាល់ចំណាត់ការរបស់ រាជរដ្ឋាភិបាល និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ច ចំពោះគ្រប់បុគ្គល បានប្រព្រឹត្តល្មើសច្បាប់ ដែលត្រូវតែទទួលទោស ទណ្ឌតាមការកំណត់នៃច្បាប់ ដែលគ្រប់ប្រទេសនៅក្នុងពិភពលោក ក៏អនុវត្តដូចគ្នានេះដែរ។

ចំពោះករណី ថាច់ សេដ្ឋា ក៏ជារឿងបុគ្គលសុទ្ធសាធ។ ថាច់ សេដ្ឋា ជាអនុប្រធានគណបក្សនយោបាយមួយ ប៉ុន្តែបុគ្គលនេះ បានប្រព្រឹត្តកំហុស ដោយមានក្តីក្តាមួយភាគីម្ខាងទៀតពីរឿងចេញសែកស្អុយ ដែលមិនមែនជា រឿងនយោបាយ ប៉ុន្តែគណបក្សភ្លើងទៀន បានរុញករណីនេះឲ្យទៅជារឿងនយោបាយ ថែមទាំងចោទប្រកាន់ថា មានការគាបសង្កត់ពីគណបក្សកាន់អំណាច និងអ្នកមានអំណាចទៅលើគណបក្សភ្លើងទៀន។ គណបក្សប្រជាជន កម្ពុជា ក្នុងនាមជាគណបក្សកាន់អំណាច ពុំអាចទទួលយកការចោទប្រកាន់ទាំងបំពាននេះបានទេ ហើយនឹងត្រូវ ធ្វើអ្វីៗទាំងអស់តាមច្បាប់ដើម្បីការពារខ្លួន។ ជាមួយគ្នានេះ បណ្តាគណបក្សនយោបាយទាំងអស់ ក៏ត្រូវតែធ្វើ សកម្មភាពដោយសុច្ឆរិត កុំធ្វើអ្វីមួយដែលនាំទៅដល់ការប៉ះពាល់សិទ្ធិរបស់គណបក្សដទៃ ឬអ្នកដទៃ ដោយខិតខំ ធ្វើយ៉ាងណាការពារថែរក្សាផលប្រយោជន៍ជាតិជាធំ ដើម្បីចូលរួមពង្រឹងបរិយាកាសនយោបាយនៃការបោះឆ្នោត ឲ្យប្រព្រឹត្តទៅដោយជោគជ័យ។ គណបក្សនយោបាយណាក៏ដោយ បុគ្គលណាក៏ដោយ ដែលយោសនាមូលបង្កាច់ វាយប្រហារទាំងបំពានមកលើគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ដែលនាំទៅដល់ការធ្វើឲ្យមានការកាន់ច្រឡំដល់សាធារណ មតិជាតិ និងអន្តរជាតិ គណបក្សនឹងចាត់វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់ជាបន្ទាន់ ដោយមិនមានការលើកលែង ឬការ អនុគ្រោះណាមួយឡើយ ។

ដោយ៖ ទស្សនាវដ្តីប្រជាជន